
PROTOKÓŁ Nr 18/12
z posiedzenia Komisji ds.Organizacyjnych, Społecznych i Obywatelskich

Rady Gminy Mielnik w dniu 17 grudnia 2012r.

Lista obecności członków Komisji w załączeniu do protokołu.

W posiedzeniu Komisji udział wzięli:

1. Pan Adam Tobota - Wójt Gminy
2. Pani Łarysa Kierkowicz - Skarbnik Gminy
3. Pan Piotr Wysocki - Sekretarz Gminy 
4. Pani Marta Koroluk - pracownik Urzędu Gminy

Obradom  Komisji  przewodniczyła  Pani  Maria  Boguszewska –  Przewodnicząca
Komisji.

Porządek posiedzenia:

1. Informacja Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej o pracy i aktywizacja lokalnego
rynku pracy.

2. Informacja o realizacji Gminnego Programu Zdrowotnego za rok 2011-2012.
3. Zaopiniowanie  projektów  uchwał  będących  przedmiotem  obrad  XIX  sesji  Rady

Gminy:
(1) w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Mielnik na 2013r.
(2) w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Mielnik na lata 2013-2025
(3) w  sprawie  współdziałania  z  innymi  gminami  w  zakresie  wspólnego

przeprowadzania i udzielania zamówienia na odbiór i zagospodarowanie odpadów
komunalnych. 

(4) w  sprawie  wyboru  metody  ustalania  opłaty  za  gospodarowanie  odpadami
komunalnymi i stawki tej opłaty. 

(5) w sprawie terminu, częstotliwości  i  trybu uiszczania opłaty za gospodarowanie
odpadami komunalnymi. 

(6) w  sprawie  szczegółowego  sposobu  i  zakresu  świadczenia  usług  w  zakresie
odbierania  odpadów  komunalnych  od  właścicieli  nieruchomości  i
zagospodarowania  tych  odpadów  w  zamian  za  uiszczoną  przez  właściciela
nieruchomości  opłatę  za  gospodarowanie  odpadami  komunalnymi  na  terenie
Gminy Mielnik.

(7) w sprawie  wzoru  deklaracji  o  wysokości  opłaty  za  gospodarowanie  odpadami
komunalnymi oraz określenie terminu i miejsca składania deklaracji. 

(8) w  sprawie  określenia  górnych  stawek  opłat  ponoszonych  przez  właścicieli
nieruchomości, którzy pozbywają się z terenu nieruchomości nieczystości ciekłych
oraz właścicieli nieruchomości, którzy nie są zobowiązani do ponoszenia opłat za
gospodarowanie odpadami na rzecz gminy.

(9) w sprawie zmian w budżecie gminy na 2012r. 
(10)w  sprawie  uchwalenia  Gminnego  Programu  Profilaktyki  i  Rozwiązywania

Problemów Alkoholowych i Przeciwdziałania Narkomanii na 2013r. 
(11)w sprawie nadania nazwy ulicy położonej w Wajkowie. 
(12)o  zmianie  uchwały  w  sprawie  przyjęcia  "Programu  budowy  i  finansowania

przydomowych  oczyszczalni  ścieków  na  terenie  gminy  Mielnik  na  lata  2011-
2014" 
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(13)w sprawie powierzenia reprezentowania Gminy Mielnik w Zgromadzeniu Gmin
Regionu Puszczy Białowieskiej

4. Sprawy różne.
5. Opracowanie planu pracy Komisji na 2013r.

Do punktu 1.

Pani Halina Mirowska – Kierownik Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej przedstawiła
informację o pracy GOPS i aktywizacji lokalnego rynku pracy.

(w zał. na str..........prot.)

Pan Kazimierz  Tobota zapytał  czy zwracają  się  pieniądze  wydane  na  prace  społecznie-
użyteczne.

Pan Wójt Gminy
Wyjaśnił, że nie robimy takich wyliczeń. Z budżetu gminy wydaliśmy na ten cel ok. 10 tys.zł.
i zapewne zatrudnione osoby (10) zarobiły na siebie. Jest grupa osób z terenu Gminy Mielnik,
która nie chciała skorzystać ze szkoleń organizowanych przez PUP.

Pan Zbigniew Jonio zapytał o wysokość wynagrodzenia tych osób.

Pan  Kazimierz  Tobota zapytał  o  kwestie  związane  z  opieką  nad  niepełnosprawnym
członkiem rodziny.

Pani Halina Mirowska
Osoby  zatrudnione  do  prac  społecznie-użytecznych  mają  do  przepracowania  44  godz.  w
miesiącu i otrzymują wynagrodzenie w wysokości 7,70 zł. za godzinę pracy.
W  kwestii  opieki  nad  niepełnosprawnym  członkiem  rodziny  Pani  Mirowska  przybliżyła
radnym sprawy związane z przyznawaniem i wypłatą świadczeń pielęgnacyjnych.

Do punktu 2.

Pani Halina Mirowska – Kierownik Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej przedstawiła
informację o realizacji uchwały Nr XXXII/146/10 Rady Gminy Mielnik z dnia 27 kwietnia
2010r. w sprawie programu osłonowego dla Gminy Mielnik w zakresie pomocy lekowej jej
mieszkańcom za 2012r.

(w zał. na str..........prot.)

Pan Wójt Gminy przedstawił informację o realizacji Gminnego Programu Zdrowotnego za
rok 2011-2012.

(w zał. na str..........prot.)

Pani Maria Boguszewska poinformowała, że mieszkańcy skarżą się na brak kserokopiarki w
Ośrodku Zdrowia i niemożność skserowania wypisanych recept.

Pan Wójt  poinformował,  że  kserokopiarka  jest  w Urzędzie  Gminy i  nie  ma  problemu z
kserowaniem recept.
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Pan Kazimierz Tobota zapytał czy jest zapotrzebowanie na psychologa.

Pan Wójt stwierdził, że zapotrzebowanie jest i w skali miesiąca psycholog przyjął 40 osób.
Trwają  rozmowy,  w  przyszłym  roku  być  może  już  od  marca  będzie  raz  w  miesiącu
przyjmował kardiolog.

Do punktu 3(1).

Pan  Wójt  i  Pani  Skarbnik omówili  projekt  budżetu  gminy  na  2013r.  Pani  Skarbnik
poinformowała o zmianach jakie zostały wprowadzone do projektu

(w zał. na str...........prot.)

Projekt  budżetu  gminy  uzyskał  pozytywną  opinię  Regionalnej  Izby  Obrachunkowej  w
Białymstoku.

(w zał. na str...........prot.)

Pan Maciej Mormol zapytał z jakiego powodu nie kursuje jeden ze szkolnych autobusów.
Czy jest to z powodu braku paliwa?

Pan Wójt wyjaśnił, że przyczyną tego jest uczestniczenie jednego z kierowców w szkoleniu.
Po kontroli ITdD okazało się, że kierowca nie ma ważnych uprawnień, chociaż wcześniej
rozmawiał w tej sprawie w Starostwie i powiedziano mu, że uprawnienia które posiada są
wystarczające. Środki na paliwo do autobusów są zabezpieczone.

Pani Olga Pogrebniak zapytała o budowę świetlicy w Radziwiłłówce.

Pan Wójt poinformował,  że  jeśli  pozyskamy zewnętrzne  środki  na  Maćkowicze  (zmiana
nazwy zadania), to z uwolnionych własnych środków rozpoczną się prace przy budowie drogi
Sutno-Mętna,  naprawa drogi  Wajków-Sutno,  naprawa drogi  polnej  do Grabarki  i  budowa
świetlicy w Radziwiłłówce.

Pan Kazimierz Tobota zapytał czy zaplanowane zadłużenie nie będzie rzutować na przyszłe
lata. Poprosił o informację na temat ile możemy zaciągnąć kredytu.
Pan radny stwierdził,  że może lepiej jest coś sprzedać i z tego sfinansować wydatki a nie
zaciągać tak dużego kredytu.

Pan  Wójt  i  Pani  Skarbnik  udzielili  odpowiedzi  na  pytania  Pana  radnego.  Pan  Wójt
stwierdził, że wartość majątku zarówno prywatnego jak i gminnego wrasta, stąd też nie należy
wyzbywać się mienia. Kredyty, które bierzemy, są nisko oprocentowane, nie są to komercyjne
pożyczki.  Pani  Skarbnik  poinformowała,  że  sposób  liczenia  zadłużenia  jest  bardzo
skomplikowany, w roku przyszłym zmieniają się zasady zadłużania, to co mamy założone jest
poniżej wskaźników. 

Pan  Kazimierz  Tobota zaproponował,  aby  zmniejszyć  wydatki  na  promocję,  bo  są
zdecydowanie za duże. Promocja jest tak rozwinięta, że można byłoby zmniejszyć środki na
ten cel.
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Pan Sławomir Pytel
Zaciągamy kredyt  w  kwocie  772  tys.zł.  na  spłatę  kredytów.  Jeśli  mamy prowadzić  taką
inwestycję jak Trylogia, to trzeba poszukać oszczędności. Możemy oszczędzić na promocji
gminy.

Pani Maria Boguszewska stwierdziła, że jest nie do przyjęcia aby kredyt spłacać kredytem.

Pani Skarbnik wyjaśniła, że są duże zadania do realizacji i spłata kredytów jest rozciągnięta
w czasie.

Pan Wójt Gminy
Wszyscy rozkładają spłaty kredytów po to, aby realizować rozpoczęte inwestycje. Budowa
uzdrowiska i odwierty nie będą finansowane z budżetu gminy.

Pan  Sławomir Pytel zaproponował  zmniejszenie  o  10  %  wszystkich  wydatków,  w  tym
uposażeń radnych.

Pani Maria Boguszewska zapytała, czy musimy brać kredyt, jeśli korzystamy ze środków
unijnych. Czy środki unijne przelewane są do banku na nasz kredyt?

Pan Wójt wyjaśnił,  że różne są formy realizacji inwestycji z udziałem środków unijnych.
Zależy to od zapisów w umowie, teraz mamy tak zapisane, że dostajemy pieniądze unijne
jako zaliczkę na opłacenie faktur.

Pan Zbigniew Jonio poprosił  o  interwencję  w powiecie,  aby kostkę  na  parkingu ułożyć
dopiero na wiosnę.

/po przerwie/

Pan Zbigniew Jonio zaproponował, aby na rok odstąpić od realizacji Trylogii, w tym czasie
pokończyć obecne inwestycje i dopiero za rok rozpocząć prace przy Trylogii.

Pan  Wójt  Gminy wyjaśnił,  że  nie  ma  takiej  możliwości,  pieniądze  pozyskane  na  Park
Historyczny i na kładkę na Bugu trzeba do 2015r. rozliczyć, ponieważ Polska musi się z tych
środków  rozliczyć  w  Unii.  Wiele  zależy  od  tego,  kto  wygra  przetarg  na  budowę  Parku
Historycznego.

Pan Sławomir Pytel stwierdził,  że  oszczędzanie należy zacząć  od siebie  i  zaproponował
obniżenie diet radnych o 20 %.

Pani  Maria  Boguszewska zaproponowała  aby  komisje  łączyły  swoje  posiedzenia  i
obradowały wspólnie. Komisja którą kieruje mogłaby mieć wspólne posiedzenia z Komisją
Rozwoju Gospodarczego.

Pan  Wójt zaproponował  aby  radni  zastanowili  się  nad  kwotowym  ustaleniem  diet  za
posiedzenie. 
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Komisja 3 głosami za, 2 przeciw i przy 2 głosach wstrzymujących się pozytywnie
zaopiniowała projekt budżetu gminy na 2013r.
Komisja zgłosiła następujące wnioski do budżetu:

1. Zmniejszyć wydatki  na promocję gminy ( Dz.750 , rozdział 75075- załącznik Nr 2 do
projektu uchwały budżetowej Rady Gminy na 2013 r.).

2. Wdrożyć program oszczędnościowy łącząc posiedzenia Komisji ( Dz. 750, rozdział
75022, paragraf 3030 - załącznik Nr 2 do projektu uchwały budżetowej Rady Gminy
na 2013 r.- diety radnych).

(w zał. na str............prot.)
Do punktu 3(2).

Komisja  4  głosami  za,  przy  1  głosie  sprzeciwu  i  2  głosach  wstrzymujących  się,
pozytywnie  zaopiniowała  projekt  uchwały  w  sprawie  Wieloletniej  Prognozy  Finansowej
Gminy Mielnik na lata 2013-2025.

(w zał. na str............prot.)

Do punktu 3(3).

Pan  Sekretarz  Gminy przedstawił  projekt  uchwały  w  sprawie  współdziałania  z  innymi
gminami  w  zakresie  wspólnego  przeprowadzania  i  udzielania  zamówienia  na  odbiór  i
zagospodarowanie odpadów komunalnych. Poinformował,  że jeżeli  będziemy występowali
wspólnie z innymi gminami w przetargu, to możemy uzyskać niższą cenę na wywóz śmieci.

Komisja  jednogłośnie,  7  głosami  za,  pozytywnie  zaopiniowała  projekt  uchwały  w
sprawie  współdziałania  z  innymi  gminami  w  zakresie  wspólnego  przeprowadzania  i
udzielania zamówienia na odbiór i zagospodarowanie odpadów komunalnych.

(w zał. na str............prot.)

Do punktu 3(4).

Pan Sławomir Pytel stwierdził, że proponowana stawka opłaty za śmieci jest zbyt wysoka, w
przypadku  jego  gospodarstwa  odpłatność  za  śmieci  wzrośnie  dwukrotnie.  Uchwała  ta  w
znaczący sposób dotknie rodziny wielodzietne.

Pan Sekretarz Gminy
Zmienia się cały system gospodarki śmieciami, od 1 lipca 2013r. śmieci będziemy wozić aż
do Hajnówki. 

Pan Wójt Gminy
Jeśli  jako  gmina  nie  podejmiemy uchwały  w  tej  sprawie,  to  wypadniemy ze  wspólnego
działania w ramach zawartego porozumienia z innymi gminami.

Komisja 1 głosem za, przy 6 głosach wstrzymujących się, pozytywnie zaopiniowała
projekt uchwały w sprawie wyboru metody ustalania opłaty za gospodarowanie odpadami
komunalnymi i stawki tej opłaty. 

(w zał. na str............prot.)
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Do punktu 3(5).

Komisja jednogłośnie,  przy obecności 7 radnych,  pozytywnie zaopiniowała projekt
uchwały  w  sprawie  terminu,  częstotliwości  i  trybu  uiszczania  opłaty  za  gospodarowanie
odpadami komunalnymi. 

(w zał. na str............prot.)

Do punktu 3(6).

Komisja jednogłośnie,  przy obecności 7 radnych,  pozytywnie zaopiniowała projekt
uchwały  w  sprawie  szczegółowego  sposobu  i  zakresu  świadczenia  usług  w  zakresie
odbierania  odpadów komunalnych  od  właścicieli  nieruchomości  i  zagospodarowania  tych
odpadów w zamian za uiszczoną przez właściciela nieruchomości opłatę za gospodarowanie
odpadami komunalnymi na terenie Gminy Mielnik.

(w zał. na str............prot.)

Do punktu 3(7).

Komisja 6 głosami za,  przy 1 głosie wstrzymującym się,  pozytywnie zaopiniowała
projekt  uchwały  w  sprawie  wzoru  deklaracji  o  wysokości  opłaty  za  gospodarowanie
odpadami komunalnymi oraz określenie terminu i miejsca składania deklaracji. 

(w zał. na str............prot.)

Do punktu 3(8).

Pan Wójt Gminy poinformował, że wg wyliczeń ZGK roczna ilość ścieków wynosi 2000
m3. Do ustalenia stawek opłat ceny 1 m3 ścieków posiłkowano się wyliczeniami Dyrektora
ZGK.

Komisja jednogłośnie,  przy obecności 7 radnych,  pozytywnie zaopiniowała projekt
uchwały  w  sprawie  określenia  górnych  stawek  opłat  ponoszonych  przez  właścicieli
nieruchomości,  którzy  pozbywają  się  z  terenu  nieruchomości  nieczystości  ciekłych  oraz
właścicieli nieruchomości, którzy nie są zobowiązani do ponoszenia opłat za gospodarowanie
odpadami na rzecz gminy.

(w zał. na str............prot.)

Do punktu 3(9).

Pani Skarbnik Gminy omówiła zmiany do budżetu gminy na 2012r.

Komisja jednogłośnie,  przy obecności 6 radnych,  pozytywnie zaopiniowała projekt
uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy na 2012r.

(w zał. na str............prot.)
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Do punktu 3(10).

Pani  Halina  Mirowska przedstawiła  Gminny  Program  Profilaktyki  i  Rozwiązywania
Problemów Alkoholowych i  Przeciwdziałania Narkomanii  na 2013r.  Poinformowała,  że w
wyniku  dyskusji  w  roku  ubiegłym  w  Programie  znalazł  się  zapis  o  utworzeniu  punktu
konsultacyjno-informacyjnego, który działa i cieszy się dużym zainteresowaniem. Psycholog
Pani Krystyna Wolanin przyjmuje w środy w godz.800-1600..

Komisja jednogłośnie,  przy obecności 7 radnych,  pozytywnie zaopiniowała projekt
uchwały  w  sprawie  uchwalenia  Gminnego  Programu  Profilaktyki  i  Rozwiązywania
Problemów Alkoholowych i Przeciwdziałania Narkomanii na 2013r. 

(w zał. na str............prot.)

Do punktu 3(11 i 12).

Pan  Wójt wycofał  z  porządku  obrad  projekt  uchwały  w  sprawie  nadania  nazwy  ulicy
położonej  w  Wajkowie  i  o  zmianie  uchwały  w  sprawie  przyjęcia  "Programu  budowy  i
finansowania przydomowych oczyszczalni ścieków na terenie gminy Mielnik na lata 2011-
2014".

Do punktu 3(13).

Pan Wójt poinformował o rezygnacji  Pana  Stefana  Troca  z  funkcji  reprezentanta  Gminy
Mielnik w Zgromadzeniu  Gmin Regionu Puszczy Białowieskiej.  Gminę w Zgromadzeniu
reprezentować  może  Wójt,  Zastępca  Wójta  lub  radny.  Zdaniem  Pana  Wójta  Gminę  w
Zgromadzeniu powinien reprezentować radny.

Pani  Maria  Boguszewska zgłosiła  kandydaturę  Pana Sławomira Pytla na  reprezentanta
Gminy w Zgromadzeniu.

Pan Sławomir Pytel poinformował, że do sesji zastanowi się nad tą propozycją.

Komisja  nie  wydała  opinii  do  projektu  uchwały  w  sprawie  powierzenia
reprezentowania Gminy Mielnik w Zgromadzeniu Gmin Regionu Puszczy Białowieskiej.

(w zał. na str............prot.)

Do punktu 4.

Pan  Sekretarz  Gminy -  trzeba  zrobić  coś  z  ulicą  Sadową,  zlikwidować  lub  przesunąć
bariery.

Pan Zbigniew Jonio zaproponował, aby ozdoby świąteczne w Mielniku zawieszono na co
drugim słupie.

Pan Wójt Gminy
Opady śniegu wstrzymały prace na ulicy Sadowej, jeśli będzie taka potrzeba, to nawieziemy
grysu na tę ulicę, nawet na śnieg.
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Jeśli chodzi o ozdoby świąteczne, to stracą efekt, jeśli rozmieścimy je co drugi słup.  W roku
przyszłym ozdoby wzbogacone zostaną o kolejne elementy, w parku montowana jest duża
choinka. Wszystko to zakupione zostało ze środków funduszu sołeckiego wsi Mielnik, koszt
zakupu wyniósł 16-17 tys.zł.

Do punktu 5.

Komisja uchwaliła następujący plan pracy na na 2013r.:

1. Analiza i opiniowanie materiałów na sesje Rady Gminy- cały rok.
2. Sprawy różne- cały rok.

I kwartał 2013 r.

1. Opiniowanie planów pracy samorządowych instytucji kultury na 2013 r.
2. Informacja  o  realizacji   programu  opieki  nad  bezdomnymi  zwierzętami  oraz

zapobieganie bezdomności zwierząt za 2012 r.

II kwartał 2013 r.

1. Informacja  o  założeniach  organizacyjnych  placówek  oświatowych  na  rok  szkolny
2013/2014.

2. Sprawozdanie z realizacji  zadań samorządowych instytucji kultury za 2012 r.

III kwartał 2013 r.

Informacja o stanie realizacji zadań oświatowych za rok szkolny 2012/2013.

IV kwartał 2013 r.

1. Ocena działalności promocyjnej gminy.
2. Informacja Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej o realizacji zadań na podstawie

Gminnej Strategii Integracji i Rozwiązywania Problemów Społecznych za 2013 r.
3. Opracowanie planu pracy Komisji na 2014 r.

Na tym protokół zakończono i podpisano.

Protokołowała:

Elżbieta Szymańska 
Przewodnicząca Komisji

                                                                                                  Maria Boguszewska
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